
Bispens Brugerråd 
Referat fra møde i Brugerrådet mandag den 26. september 2023 kl. 16 

 

Tilstede: 
Brugerrådet: Jens Rotbøll, Uwe Lindemann, Tove Jensen, Emil Larsen 
Bispen: Lotte Leth-Sørensen 
Uden afbud: Simon Åstorp Juhl 
 

1. Formanden bød velkommen til alle, her også til Emil Larsen fra Ældresagen. 
2. Dagsorden godkendt. 
3. Referat fra mødet den 10. august 2023 godkendt. 
4. Orientering ved formanden. 

Der er enighed mellem Ældresagen, Seniorrådet og Brugerrådet om at samarbejde, bl.a. om 
tilgængelighed af lokale 1, der er eneste lokale på Bispen med adgang i weekender. På møde med 
deltagere fra Ældresagen (Æ), Seniorrådet (S), Bispen (B) og Brugerrådet (Br) var Æ, S og Br enige om 
bl.a. at bevare P-pladser på Wittenberg Plads foran Bispen samt evt. få etableret handicappladser. 
Formand ser frem til fortsat godt samarbejde med Bispen. 
Bemærkning om, at med reduceringen af P-pladser i Haderslev kunne det blive en udfordring for fx 
mødedeltagere på Bispen, at man kun kan holde 2-3 timer der.  
Svaret, at det er der umiddelbart ingen løsning på. 
Formand vil invitere til nyt fællesmøde i november 2023. 
Bispens leder orienterede om Bispens struktur og aktiviteter. 
Formand vil besøge det Tyske Bibliotek for at orientere om Brugerrådet (Br), inden biblioteket flytter 
til Bispen i 2024. Ønsket er, at Br er repræsentativt for alle brugere af Bispen. 

5. Orientering ved Bispens leder. 
Bispens strategi udløber i 2023, og en ny strategi frem til 2026 vil være klar i begyndelsen af 2024. 
Brugerrådet vil blive orienteret og inviteret. 
Makerspace vil blive flyttet til Katedralskolen. 
I 2024 vil lokale 11 og 12 (på 1. etage) blive åbnet for nye muligheder, og der vil komme glasdøre (lige 
overfor elevatoren). 
Bispen er nu udgangspunkt for den dag, hvor kommunen inviterer nye tilflyttere på rundtur mv.  
Flytning af hovedtrappen er ved at blive gennemgået, og det håbes, at projektet kan startes i 2023. 

6. Brugerrådet har mulighed for at supplere sig selv, jf.  vedtægternes §3, og Emil Larsen er fra 26.9.23. 
valgt som medlem af Brugerrådet, men vil dog komme på valg til kommende årsmøde marts 2024. 

7. Brugerrådets årligt tildelte sum kan ikke overføres til kommende år, men skal bruges samme år. 
Forslag om at bruge 10.000 kr. til et fælles event mellem Bispen og Brugerrådet vedtaget med 
forbehold for, hvorvidt Brugerrådet får tildelt et tilsvarende beløb for 2024. 
Der forelå en ansøgning fra Håndværkeriets systue om bevilling til indkøb af symaskine til tykt, svært 
stof. Der blev bedt om yderligere information på priser, og afhængigt af dette er foreløbigt bevilliget 
op til 8000 kr. 
Der er en ansøgning på vej med forslag om indkøb af broderilamper, da lyset i bl.a. lokale 11 ikke er 
tilstrækkeligt skarpt. Bispens leder så en udfordring i opbevaring af lamperne. 
Når ansøgningen kommer, vil den blive behandlet. 

8. Informationspjece om Brugerrådet blev udleveret i prøveversion.  
I den færdige version vil alle Bispens afdelinger blive nævnt, ligesom QR-kode for Brugerrådet vil 
komme i brug, hvor brugerne kan e-maile direkte til Brugerrådet. 
Færdiggøres inden længe og vil så kunne findes i pjeceboksene udenfor biblioteket på stueplan.  

9. Næste møde er mandag den 20. november kl. 16 i cafeen. 
10. Intet under Eventuelt.  

 

Haderslev den 4. oktober 2023 
 

Tove Jensen, referent 


